
Thema: (participatie) verkenning AZC 

Heerde, 12 mei 2025 

 

Geacht College van B&W, geachte Gemeenteraad, 

 

Er is geen thema zo beladen in Nederland als dat rondom de komst en huisvesting van 

asielzoekers. 

Helaas staat het nu op de agenda van de gemeente Heerde. Dat geeft op voorhand al onrust, 

verontwaardiging, verzet en roept ook al veel vragen op. 

Hoewel ik op voorhand de komst van een AZC absoluut niet zie zitten, zal ik die argumenten voor 

nu achterwege laten en mijn vragen richten op het proces dat de gemeente voor ogen heeft. 

Goed dat de gemeente er naar streeft om haar inwoners mee te laten participeren. Ik snap dat 

dat een precair proces is. Maar ook dat roept op voorhand al vragen en argwaan op: 

- Keuze voor AZC al genomen? 

Er wordt gesproken over de komst van een kleinschalige opvang van 116 personen of van 

een Asielzoekerscentrum van 300 personen. Blijkbaar is er dus al een keuze gemaakt 

voor de komst van een opvang? Ik en velen met mij hebben dit blijkbaar gemist. Kan de 

gemeente dit aan haar burgers toelichten? In hoeverre zit hier een (landelijke) 

verplichting in? Of zijn er ook alternatieven? Als er op provincieniveau voldoende wordt 

opgevangen waarom zou Heerde dan nog dit alles op haar hals halen? 

Daarnaast lijkt het een besluit waarbij Heerde achter de muziek aanloopt, immers 

landelijk en lokaal is er steeds meer verzet en afwijkende besluitvorming.  

 

- Aantallen? 

Hoe komt de gemeente tot de aantallen personen die opgevangen moeten worden? 

 

Ik heb ergens gelezen dat er jaarlijks 70.000 plaatsen nodig zijn in Nederland. Als Heerde 

19.300 inwoners heeft dan is dat omgerekend 0,0039 per inwoner van de gemeente 

Heerde. Dat betekent dan dat maximaal 76 asielzoekers (evt.) moeten worden 

opgevangen in onze gemeente! 

Iedere afwijking naar boven geeft nog meer disbalans in Heerde, die het op veel thema’s 

(huisvesting, veiligheid enz.) al zo lastig heeft! Zelfs de genoemde kleinschalige opvang is 

met een beoogd aantal van 116 al veel te fors! 

 

Een toelichting hierop aan alle burgers van de gemeente Heerde is zeer wenselijk! 

 

- Haast? 

Op woensdag 7 mei ontvingen wij de Schaapskooi waarin de aankondiging van de 

mogelijkheid tot participatie stond vermeld. Als je je mening wil geven dan kun je dat 

inspreken op 12 mei, echter dan moet je je opgeven voor vrijdag 9 mei: welgeteld 1 dag 

na de ontvangst van de krant! In mijn geval was dat i.v.m. afwezigheid al te laat: weg kans 

op participatie. 

 



Als de gemeente transparant wil zijn en participatie nastreeft dan is dit wel erg 

ongewenst: het geeft een gevoel van haast bij de gemeente, alsof zij er iets door wil 

drukken. Al dan niet terecht, het beeld is geschapen! 

 

- Draagvlak? 

Tot slot over de participatie zelf: er zijn maar 2 manieren om over dit thema te besluiten 

door de gemeente als zij echt haar burgers goed wil vertegenwoordigen: een stemming of 

een onafhankelijke enquête bij al haar inwoners. Met duidelijke en objectieve informatie 

vooraf. 

Pas dan kan er iets gezegd worden over het draagvlak onder de bevolking en of het al dan 

niet een kans van slagen heeft. 

Ik hoop dat de gemeente het lef heeft om dit te organiseren en haar besluit hieraan durft 

te verbinden. 

Met zo’n thema is dat cruciaal, voor welk draagvlak dan ook en ter voorkoming van heel 

veel ellende. 

 

 

Er zijn nog heel veel vragen en meningen te verkondigen vooraf, door mij en de mensen die ik 

hierover gesproken heb, maar op voorhand zijn dit de belangrijkste. 

 

Ik hoop op een spoedig antwoord en bovenal op een transparant en democratisch proces. 

 

Vriendelijke groet, 

 


